
Zápis 

ze zasedání Zastupitelstva obce Žehuň č.1, 

konaného dne 1.11.2022 od 18:00 hodin. 
 

    Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Žehuň (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18:00 hodin 

starostou obce Petrem Krause (dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že zasedání 

zastupitelstva bylo řádně svoláno a vyhlášeno a dále, že podle prezenční listiny přítomných členů 

zastupitelstva (příloha č. 1) je přítomno 6 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je 

usnášeníschopné.  

 

1) Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Pavla Bořka a Veroniku Konvalinovou a 

zapisovatelkou Terezu Ševčíkovou. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Žehuň určuje ověřovateli zápisu Pavla Bořka a Veroniku Konvalinovou a 

zapisovatelku Terezu Ševčíkovou 

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0   Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 71/2022 bylo schváleno. 
 

2) Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce (příloha č. 2).  

K návrhu programu nebyl vznesen návrh na doplnění. 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům. 

Předsedající dal hlasovat o návrhu programu.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje program zasedání 

1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

2) Schválení programu 

3) Jednací řád zastupitelstva a určení pravomocí 

4) Rozpočtové opatření č. 9/2022 

5) Žádosti o dotaci – včelaři, TTC, rybáři 

6) Školská rada – změna člena 

7) Různé 

8) Diskuse 

       Výsledek hlasování: Pro:6  Proti: 0   Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 72/2022  bylo schváleno 

 

 

 



 

3) Jednací řád zastupitelstva a určení pravomocí 

Zastupitelstvo projednalo možnost změny jednacího řádu a určení pravomocí starosty. Po 

předložení stávajících platných dokumentů se zastupitelstvo rozhodlo zachovat platnost 

dokumentů. V platnosti tedy zůstává Jednací řád schválený dne 17.12.2014 a Určení pravomocí 

k rozpočtovým opatřením schválené dne 18.12.2013. 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům.  

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. Předsedající dal hlasovat o návrhu 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Žehuň souhlasí s platným Jednacím řádem a Určení pravomocí starosty 

k rozpočtovým opatřením. 

Výsledek hlasování: Pro: 6  Proti: 0   Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 73/2022 bylo schváleno. 

 

4) Rozpočtové opatření č. 9/2022 
Finanční výbor vypracoval a předložil návrh rozpočtového opatření č. 9/2022 

 

Příjmy:    14 220 968,69 Kč 

Výdaje:    15 551 029,18 Kč  

Financování     1 330 060,49 Kč 

 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům.    

K návrhu rozpočtového opatření nebyly vzneseny žádné připomínky. Předsedající dal hlasovat 

o návrhu 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2022  

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0   Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 74/2022 bylo schváleno. 
 

 

5) Žádosti o dotaci – TTC, včelaři a rybáři 

Zastupitelstvu byly předloženy Žádosti o dotaci z rozpočtu obce od Svazu včelařů a TTC Žehuň. 

Dle informace starosty budou rybáři podávat žádost na příští zasedání. 

Český svaz včelařů, Městec Králové, žádá o finanční dar ve výši 3 000 Kč z rozpočtu obce na činnosti 

včelařského spolku hlavně na obnovu a vybavení spolkové včelnice.  

TTC Žehuň, z.s. žádá o finanční příspěvek ve výši 16 082 Kč na činnost oddílu stolního tenisu v krajské 

soutěži.  

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům. K návrhu nebyly 

vzneseny žádné připomínky. Předsedající dal hlasovat o návrhu. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje finanční příspěvek pro pro Český svaz včelařů, Městec Králové ve 

výši 3 000 Kč na základě uzavření veřejnoprávní smlouvy a souhlasí s finančním příspěvkem pro TTC 

Žehuň, z.s. ve výši 16 082 Kč na základě uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 75/2022 bylo schváleno. 

 



 

6)  Školská rada – změna člena  

Zastupitelstvo projednalo volbu nového člena ve školské radě, který působí na pozici člena 

školské rady příspěvkové organizace jmenovaného za zřizovatele. Na funkci rezignovala dne 

17.10.2022 dosavadní místostarostka. Navrhovaným členem je Tereza Ševčíková, která nahradí 

dosavadního člena od 2.11.2022 

  Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům.  

  K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. Předsedající dal hlasovat o návrhu. 

  Návrh usnesení: 

  Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje jako člena školské rady PO jmenovaného za zřizovatele Terezu 

Ševčíkovou 

  Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 0 

  Usnesení č. 76/2022 bylo schváleno. 

 

 8)  Různé 

 

Kotelna – prodloužení dodávky 

Starosta obce přednesl zastupitelstvu vývoj prací na kotelně v základní škole. S tím předložil 

požadavek prováděcí firmy RE- IN s.r.o. na prodloužení termínu dodávky automatického řízení 

kotelny. Toto dokončení se prodlužuje z důvodu nedodání komunikačního modulu od výrobce. 

Tento modul již byl objednán zároveň s kotlem v březnu letošního roku. Předpokládaný termín 

dodání není v tuto chvíli znám, protože výrobce zatím nedokončil jeho výrobu. Ze strany 

prováděcí firmy dochází k opakovaným urgencím. Teplota ve škole je zatím regulována 

hlavicemi na topných tělesech. Dokončení kotelny je také odvislé od dodávky foukaných pelet 

do sil. Prodloužení dodávky bude zatím do 31.12.2022. 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům.  

Zastupitelka Ing. Volejníková se dotazovala, zda tato situace nenavýší významně spotřebu pelet 

a zda je možná nějaká kompenzace. Starosta Petr Krause uvedl, že se domluví s jednatelem 

společnosti RE IN s.r.o. Zastupitelka Konvalinová uvedla, aby bylo řádně a v čas zařazeno do 

majetku obce. 

Předsedající dal hlasovat o návrhu. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje prodloužení termínu dodávky automatické kotelny v Základní 

škole v Žehuni do 31.12.2022 

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 77/2022 bylo schváleno. 

 

Prodloužení nájemní smlouvy na byt 

Zastupitelstvu obce byla předložena Žádost o prodloužení smlouvy pana K.M. na pronájem bytu 

v Žehuni čp. 6. Zastupitelstvo žádost projednalo a dohodlo se prodloužení smlouvy 

do 31.12.2023. Nájemné bude zachováno ve stejné výši.  

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům. K návrhu nebyly 

vzneseny žádné připomínky.  

Předsedající dal hlasovat o návrhu. 

 



Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Žehuň schvaluje prodloužení nájemní smlouvy pana K.M. na obecní byt 

v Žehuni čp. 6 do 31.12.2023 

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0  Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 78/2022 bylo schváleno. 

 

Žádost o povolení kácení dřevin 

Starosta obce zastupitele seznámil s Žádostí o povolení kácení dřevin na pozemku 378/1. Jde 

o dvě borovice. Starosta uvedl, že se byl na místě podívat a není důvod žádosti nevyhovět. 

Borovice jsou nakloněné na příjezdovou cestu a dům. Po odstranění dřevin proběhne náhradní 

výsadba. 

 

Upřesnění informace zůstatek na BÚ 

Starosta upřesnil informaci týkající se zůstatku na bankovních účtech k 18.10.2022 

tj. celkem 295.046,06 Kč. Původně byl na ustavujícím zasedání uveden zůstatek ke dni 

7.10.2022. Mezitím došlo k částečné úhradě faktury za střechu. 

 

Oprava kostela 
Starosta informoval zastupitele a přítomné občany o postupu prací na opravě kostela 

sv. Gotharda. Práce jdou podle plánů, byla provedena výměna horních příčných trámů. Dle 

dohody s prováděcí firmou a TDI bude starosta kontaktovat proboštství Poděbrady, aby si do 

konce roku 2022 zajistili odvoz vnitřního vybavení, jako jsou sošky a oltář, jinak nebude možné 

pokračovat v rekonstrukci v následujících letech. V místě oltáře by mělo stát lešení. Obec 

bohužel nemá možnost uložení v jiných vhodných prostorách a nechceme dojít do stavu 

poškození předmětů. Starosta uvedl, že bude proboštství kontaktovat. 

 

Odpadové hospodářství 
Starosta informoval přítomné o stavu odpadového hospodářství v obci. Informoval, že kvóta pro 

přiznání slevy na poplatku za uložení byla již přečerpána v září. Nyní se platí poplatek ve výši 

900 Kč/t. Kvóta pro rok 2023 je 180kg/občana/rok. Starosta uvedl, že je nutné zamyslet se nad 

lepším tříděním odpadu.  

 

Kostel – výsadba 
Starosta informoval, že je nutné vysázet v obci nové stromy. Jedná se o dva platany na hlavní 

silnici, které nahradí platany zaschlé. Dále je třeba vysadit náhradní výsadbu v počtu 4ks na 

hřbitově u kostela, kde byly pokáceny stromy na jaře tohoto roku.  

 

Akce – dušičková cesta 
Starosta informoval o připravovaných kulturních akcích. Dne 12. 11. 2022 proběhne Dušičková 

cesta a 27. 11. 2022 tradiční zahájení Adventu. 

 

 

 

 

 

 

 



6) Diskuse 

 
Do diskuse se přihlásila přítomná občanka J.Š., která se dotazovala, zda bude obec provádět kampaň 

podporující třídění odpadu v obci. A zda je možné řešit chalupáře, kteří zde trvale bydlí, tvoří odpad, 

ale platí poplatky pouze za rekreační objekt. Starosta Krause potvrdil, že se tématu bude dál věnovat. 

Padl návrh, zda kontrolovat popelnice občanů jak třídí. Starosta uvedl, že již v minulosti se 

projednávalo, zda nezavést v obci systém poplatku na skutečně vyvezené množství přes čipy na 

popelnici. S tím se ale váže jeden problém a to podvody v podobě nočního přesunu odpadků mezi 

sousedy či zakládání černých skládek v příkopech a podobně. Dále starosta uvedl, že zastupitelstvo 

v současnosti neuvažuje o navýšení místního poplatku za odvoz odpadu, ale bude se řešit v příštím 

roce.  

Přítomná občanka dále uvedla, že na fotbalovém hřišti se neustále povalují odpadky, jako jsou použité 

plenky či láhve od alkoholu. Zastupitelstvo řešilo celkově problém s odpadky v obci, zastupitelka 

Ing. Volejníková podotkla, že v obci nejsou strategicky rozmístěny odpadkové koše. Například 

u obchodu a základní školy chybí. Starosta uvedl, že odpadkové koše jsou již dva měsíce naskladněny. 

Na to se přítomná občanka J. Š. dotazovala, proč teda nejsou již nainstalovány. Starosta uvedl, že 

nejsou stále dofakturované.  

Jiná přítomná občanka se dotazovala, zda probíhá i sběr papíru ve škole a školce. Na to jí bylo sděleno 

starostou, že v současnosti ne. Hlavním důvodem je, že škola měla v minulosti s tímto druhem sběru 

problémy s odvozem. 

 

Přítomný občan V.M. prosil o zvážení instalace lampy veřejného osvětlení ke kontejnerům na Malé 

straně. Místostarosta Pavel Bořek uvedl, že se uvažuje o podání žádosti o dotaci na veřejné osvětlení. 

 

Přítomná občanka se dotazovala, zda a na kdy je plánován svoz železného šrotu. Starosta uvedl, že se 

akce plánuje na jaro 2023. 

 
 

 
* * * 

Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 19:00 hod 

 

 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

 2) Informace o konání zastupitelstva obce Žehuň 

  

Zápis byl vyhotoven dne: 1.11.2022 

Zapisovatel: Tereza Ševčíková 

 

 

……………………………………dne 1.11.2022 

Petr Krause, starosta 

 

 

 

………………………………………………………………….. dne 1.11.2022 

Ověřovatelé: Pavel Bořek, Veronika Konvalinová 


